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Zápis č. 12 

ze zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 14. prosince 2010 

 

Přítomni: Nep řítomni: 

Ing. Vladimír Mikulec - předseda RNDr. Jan Holpuch, PhD. 

PhDr. Eva Baslerová Bc. Miroslav Petřík 

PhDr. Petr Hanuška  

Karol Chwistek Omluveni:  

Ing. Miroslav Kopřiva, CSc. Miroslava Vlčková 

Ing. Halina Kotíková, PhD.  

Bc. Petr Krňávek  

RNDr. Ivan Marek Tajemník výboru: 

Ing. Zdeňka Riedlová Alena Křetínská 

Iveta Slámová  

Pavel Šoltys, DiS. Hosté: 

Bc. Lucie Tesařová Mgr. Djamila Bekhedda 

Zdeněk Zerzáň PhDr. Jan Závěšický 

Ing. Lubomír Žmolík Mgr. Radek Stojan 

Program: 

1. Kontrola usnesení 

2. Informace o Návrhu věcného záměru zákona o podpoře a řízení cestovního ruchu 

3. Stav SEA hodnocení aktualizace Programu rozvoje cestovního ruchu Olomouckého 
kraje na období 2011 – 2013 včetně Výhledu rozvoje CR do roku 2016 

4. Marketingové projekty OK a sdružení CR podpořené z ROP – současný stav 

5. Řešení situace v J-SCR 

6. Různé 
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Zápis:  

1. Kontrola usnesení 

Alena Křetínská uvedla, že všechny body usnesení z minulého jednání Výboru byly  
naplněny. Zmínila také, že byl podán projekt „Marketingové aktivity Olomouckého 
kraje“ do 19. výzvy Regionálního operačního programu Střední Morava, půjčky a 
dotace pro zájmová sdružení v oblasti cestovního ruchu na realizaci 
marketingových projektů jsou zahrnuty v návrhu rozpočtu na rok 2011 a v rámci 
Dotačního titulu na „Podporu zkvalitnění služeb turistických informačních center 
v Olomouckém kraji v roce 2010“ bylo podpořeno 10 žádostí. 

Výbor vzal na v ědomí informace o kontrole pln ění usnesení. 

2. Informace o Návrhu v ěcného zám ěru zákona o podpo ře a řízení cestovního 
ruchu  

Podklad k tomuto bodu jednání obdrželi členové Výboru v předstihu. Alena 
Křetínská sdělila, že materiál připravuje Ministerstvo pro místní rozvoj, odbor 
cestovního ruchu, Ing. Jitka Fatková. Do přípravy zákona je zapojeno několik 
pracovních skupin za účasti asociací a svazů profesních organizací z 
oblasti cestovního ruchu, ale i odborníků z vysokých škol. Návrh zákona řeší 
budoucí model organizace a řízení cestovního ruchu, strukturu jednotlivých aktérů, 
modely financování a částečně vychází z rakouského a slovenského modelu. 
Věcný záměr zákona má projednat vláda dne 15. 12. 2010. 

RNDr. Ivan Marek uvedl, že je dobře, že se zákon o cestovním ruchu připravuje. 
Dle jeho názoru de facto kopíruje systém, který byl v Olomouckém kraji schválen už 
v roce 2005, ale který dle jeho názoru ještě není naplněn, vzhledem k tomu, že 
dosud nevznikla marketingová agentura. 

Alena Křetínská informovala, že v rámci zákona dojde k novému nastavení 
turistických oblastí a regionů a také k definicím těchto pojmů. K novému zákonu 
bude ještě probíhat velká diskuze. Především musí být nastaven jednotný systém, 
vzhledem k tomu, že v současné době je v každém kraji nastaven jiný systém řízení 
cestovního ruchu, což způsobuje velké problémy například ve vztahu k agentuře 
CzechTourism. Dále uvedla, že platnost zákona se předpokládá od roku 2013. 

Ing. Halina Kotíková, PhD. vznesla dotaz, zda bude dle návrhu zákona zřízena 
nová krajská agentura. 

Alena Křetínská uvedla, že v této chvíli je tento dotaz předčasný, vzhledem k tomu, 
že zákon je teprve ve stádiu tvorby. 

Zdeněk Zerzáň uvedl, že se na tvorbě zákona podílí od samého začátku a ještě 
bude prostor pro vyjádření připomínek. Zároveň poznamenal, že považuje za velký 
úspěch, že se zákonem bude zabývat vláda. 

Ing. Miroslav Kopřiva, CSc. doporučil, aby ze tří variant (Varianta 0: Nezavedení 
regulace v cestovním ruchu, Varianta 1: Novela stávajících právních předpisů 
(zákona  č. 128/2000 Sb., zákona č. 129/2000 Sb. a zákona č. 159/1999 Sb., 
Varianta 2: Vznik nového zákona o cestovním ruchu) uvedených v návrhu věcného 
záměru zákona o podpoře a řízení cestovního ruchu byla vybrána varianta č. 2.  

Výbor vzal na v ědomí informace k tomuto bodu jednání a doporu čuje variantu 
č. 2 - Vznik nového zákona o cestovním ruchu 

3. Stav SEA hodnocení aktualizace Programu rozvoje cestovního ruchu 
Olomouckého kraje na období 2011 – 2013 v četně Výhledu rozvoje CR do 
roku 2016 
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Alena Křetínská informovala o vývoji SEA hodnocení aktualizace Programu rozvoje 
cestovního ruchu Olomouckého kraje na období 2011 – 2013 včetně Výhledu 
rozvoje CR do roku 2016. Dokument byl dne 20. 5. 2010 předložen Radě 
Olomouckého kraje a následně bylo zahájeno SEA hodnocení. V listopadu 2011 
předal zpracovatel Olomouckému kraji závěr hodnocení SEA, v němž si však MŽP 
vyžádalo provedení II. stupně a hodnocení NATURA 2000. Tím se ukončení 
aktualizace dokumentu posouvá až na únor 2011 (původní termín byl 31. 12. 2010). 
Ke konečnému schválení celého dokumentu Zastupitelstvem Olomouckého kraje 
dojde pravděpodobně v únoru 2011. Zmínila také dopracování výhledu rozvoje 
cestovního ruchu do roku 2016, který vychází ze základního členění Programu 
rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje a obsahuje všechny oblasti, které je 
nutné dále rozvíjet. Dále informovala o aktuálních pracích na zpracování Programu 
rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje, kde je rovněž obsažen rozvoj 
cestovního ruchu v kapitole tradiční ekonomika v souladu s Programem rozvoje 
cestovního ruchu Olomouckého kraje. O dalším zpracování Programu rozvoje 
územního obvodu Olomouckého kraje budou členové Výboru průběžně 
informováni. 

RNDr. Ivan Marek vznesl dotaz, zda i v ostatních krajích musí programy rozvoje 
cestovního ruchu procházet SEA hodnocením. Dle jeho názoru je to zbytečné, 
nehledě na finanční náročnost tohoto procesu. 

Ing. Miroslav Kopřiva, CSc. uvedl, že dle jeho názoru není SEA hodnocení 
zbytečné, vzhledem k tomu, že projekty, které jsou v dokumentu obsaženy mají pak 
snazší výchozí pozici pro jejich schválení.  

Výbor vzal na v ědomí informace k tomuto bodu jednání. 

4. Marketingové projekty OK a sdružení CR podpo řené z ROP – sou časný stav 

Alena Křetínská informovala o projektu „Marketingové aktivity Olomouckého kraje“, 
který byl podán dne 25. 6.2010 do ROP a 27. 10. 2010 byl schválen k dopracování. 
Dne 2. 12. 2010 byli vybráni dodavatelé na jednotlivé zakázky, v současné době 
běží lhůta pro podání námitek. Celkové náklady projektu činí 23 miliónů Kč, dotace 
ROP pak cca 19,5 miliónů Kč a spolufinancování Olomouckého kraje cca 3,5  
miliónů Kč. Realizace projektu je zajištěna 2 zakázkami. První z nich zajišťuje 
tvorbu tiskovin (turistické průvodce, katalog ubytování, katalog pro rodiny s dětmi, 
lázně a wellness). Druhá zakázka pak řeší zajištění veletrhů a kampaní a obsahuje 
mimo jiné realizaci roadshow, on-line a internetové kampaně, mediální kampaně 
mimo internet, outdoorové kampaně, vytvoření propagačních předmětů a 
imageového spotu. V rámci projektu budou realizovány domácí veletrhy 
(Regiontour Brno, Tourism Expo Olomouc, For Bikes Praha a Dovolená Ostrava) a 
zahraniční veletrhy (Ferienmesse Vídeň, CMT Stuttgart, Slovakiatour Bratislava, 
F.RE.E. Mnichov, MITT Moskva, UITT Kyjev, GLOB Katovice, Za Sluncem Opole, 
TC Lipsko). 

Mgr. Djamila Bekhedda, ředitelka sekretariátu Střední Morava – Sdružení 
cestovního ruchu, podala informace k projektům realizovaným Střední Morava – 
Sdružení cestovního ruchu. Uvedla, že sdružení již obdrželo poslední platbu za 
stávající projekt „Střední Morava – turistická destinace“ a stejně jako Olomoucký 
kraj obdrželo vyrozumění o schválení dopracování nového marketingového projektu 
„Střední Morava - turistická destinace II, poznání a pohoda“. Zmínila také realizaci 
projektu „Moravská jantarová stezka II“, projektu zaměřeného na vzdělávání a 
projektu „Vítejte u nás v nysko-jesenickém regionu“, na které se podílí společně 
s Jeseníky – sdružení cestovního ruchu. Informovala také o úspěšné realizaci dvou 
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fam a press tripů cestovních kanceláří ze severní Itálie, které do své nabídky 
začlenily programy s pobytem v Olomouci. 

PhDr. Jan Závěšický, ředitel sekretariátu Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu, 
uvedl, že stávající marketingový projekt „Jeseníky turistům“ dosud nebyl ukončen a 
bylo požádáno o prodloužení termínu realizace z původního říjnové termínu na 
leden 2011. U nově podaného marketingového projektu „Podpora zvyšování 
návštěvnosti a rozvoje cestovního ruchu turistického regionu Jeseníky“ jsou ve 
stejné situaci jako Olomoucký kraj a Střední Morava – Sdružení cestovního ruchu. 
Jako jednu ze zajímavých aktivit nového projektu uvedl instalaci zařízení GPS do 
roleb na úpravu běžeckých lyžařských tras, které budou následně přenášet on-line 
informace o stavu úpravy běžeckých lyžařských tras na turistický portál 
Olomouckého kraje. 

Alena Křetínská na závěr uvedla, že všechny tři subjekty (OK, J-SCR a SM-SCR) 
uzavřely partnerské smlouvy zajišťující provázanost jejich projektů. Provázanost a 
vzájemná informovanost bude zajištěna i prostřednictvím Pracovní skupiny pro 
destinační řízení, ve které mají všechny tři subjekty své zástupce. 

Výbor vzal na v ědomí informace k tomuto bodu jednání. 

5. Řešení situace v Jeseníky – Sdružení cestovního ruch u 

Ing. Vladimír Mikulec informoval členy Výboru o schválení tři materiálů ohledně 
řešení situace v Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu (dále jen J-SCR) 
v Zastupitelstvu Olomouckého kraje dne 13. 12. 2010. První materiál řešil 
poskytnutí půjčky ve výši 3,5 miliónu Kč pro vyřešení aktuální finanční situace v J-
SCR, druhý materiál řešil problematiku projektu „Běžecké lyžování v Jeseníkách“ a 
převodu vlastnictví dvou roleb na úpravu běžeckých lyžařských tras do majetku 
Olomouckého kraje, který je následně pronajal třetím subjektům. Poslední materiál 
se zabýval problematikou projektu „Jeseníky turistům“, kde byla upravena splatnost 
půjčky ve výši 3 milióny Kč, kterou Olomoucký kraj J-SCR poskytl. Ing. Vladimír 
Mikulec dále požádal zástupce J-SCR o zajištění koordinace údržby běžeckých 
lyžařských tras v Jeseníkách. 

Členové Výboru se v následné diskuzi shodli na důležitosti zajištění kvalitní údržby 
běžeckých lyžařských tras v Jeseníkách a především pak páteřních tras pro udržení 
konkurence schopnosti Jeseníků vůči ostatním turistickým regionům. 

Výbor vzal na v ědomí informace k tomuto bodu jednání. 

6. Různé 

Alena Křetínská pozvala všechny členy Výboru na veletrh Regiontour 2011, který 
se bude konat ve dnech 13. – 16. ledna 2011. 

Předseda Výboru Ing. Vladimír Mikulec na závěr poděkoval všem členům za 
vykonanou práci v roce 2010 a popřál všem hodně štěstí a zdraví do roku 2011. 

V Olomouci dne 17. 12. 2010 
Zapsal: Mgr. Radek Stojan 

………………………………. 
Ing. Vladimír Mikulec 

předseda výboru 
Přílohy: Prezenční listina 


